

目標 **Objective**

具認受性的註冊制度,推動建造業的發展。

The Scheme aims to build up a pool of professional and committed trade contractors with specialised skills through recognised registration system for development of the construction industry.





申請註冊 **Application for Registration**

你可透過計劃電子平台https://eform.rstc.cic.hk遞交網上 申請,或於計劃網站下載適用申請表格,以郵遞或親臨各 議會服務中心遞交。

You can submit online application via electronic portal at https://eform.rstc.cic.hk, or download relevant application form from the Scheme website and submit it by post or in person at the CIC Service Centres.

查詢 **Enquiries**







(=) 2100 9490 www.rstc.cic.hk



議會可在任何時候及任何情況下使用其絕對酌情決定權,撤回或修改任何產品或

The CIC may at its absolute discretion without notice at any time and under any







註冊專門行業 承造商制度

REGISTERED SPECIALIST TRADE CONTRACTORS SCHEME

註冊專門行業 承造商制度 **Registered Specialist Trade Contractors Scheme**

建造業議會(下稱「議會」)在2019年推出由業界推動並得 到廣泛認同的註冊專門行業承造商制度(下稱「計劃」)。 計劃包括為七個指定行業訂定的註冊專門行業承造商,以 及涵蓋其他行業的註冊分包商,標誌着香港分包商註冊 機制邁進新里程。

Launched in 2019, the Registered Specialist Trade Contractors Scheme (the Scheme) was an industry-wide driven and recognised registration scheme in Hong Kong for specialist trade contractors established by the Construction Industry Council (CIC). It comprises Registered Specialist Trade Contractors of seven Designated Trades and Registered Subcontractors of other common trades. The Scheme represents a significant milestone in subcontractor registration mechanism in Hong Kong.



Registration drives professionalism

行業工種 Trade Divisions

註冊專門行業承造商適用於以下七個指定行業:

Registered Specialist Trade Contractors are applicable for the seven Designated Trades of -





安裝混凝土預製構件 Erection of concrete precast component









玻璃幕牆 Curtain wall

註冊分包商適用於其他一般土木、建築和機電行業: Registered Subcontractors are applicable for other common civil, building, electrical and mechanical trades -







建築 Building



機電行業 Electrical and mechanical

註冊效益

Benefits of Registration

註冊公司:

- · 透過達致計劃內的註冊要求和表現標準,獲得業界認可。
- ·透過刊載於計劃網站的名冊,供業界查閱,提升知名度並 拓展商機。
- · 掌握業界和議會的最新資訊和活動消息,拓展網絡及締造 發展機遇。

Registered Companies-

- Enjoy enhanced recognition by fulfilling the registration requirements and performance standard of the Scheme.
- Increase visibility and expand business network with registered company particulars posted on the Scheme website accessible by all construction industry stakeholders.
- Obtain the latest industry and the CIC news and events for the sake of their network building and development.

適用範圍

Adoption

計劃獲得以下機構支持

- ·發展局
- ·香港機場管理局
- ・香港建造問管
- · 香港房屋委員會
- ・香港房屋協會
- ・香港鐵路有限公司
- 香港地產建設商會
- · 香港機電工程商聯會
- ·市區重建局
- · 西九文化區管理局
- · 其他 (請參閱計劃網站)

The Scheme is supported by -

- Development Bureau
- · Airport Authority Hong Kong
- Hong Kong Construction Association
- Hona Kona Housina Authority
- Hong Kong Housing Society
- MTR Corporation Limited
- · Real Estate Developers Association of Hong Kong
- The Hong Kong Federation of Electrical and
- Mechanical Contractors
- · West Kowloon Cultural District Authority
- Others (Please refer to the Scheme website)

註冊核心元素

Core Elements for Registration



Safety





管理 Management







施工 Execution

財務 Finance

* 註冊分包商適用 Applicable for Registered Subcontractors

規管機制

Regulatory Actions

計劃會就被法院定罪或違反任何相關法例及未能遵守規則 及程序的個案開展規管行動。當表面證據成立,註冊專門 行業承造商制度專責委員會將進行聆訊。規管行動資料會 在計劃網站公佈。計劃設立獨立上訴機制處理上訴個案。

The Scheme shall instigate regulatory actions on cases such as court conviction or violation of relevant laws, as well as breach of the Rules and Procedures of the Scheme. When there is a prima facie case, a hearing will be conducted by the Committee on Registered Specialist Trade Contractors Scheme. Regulatory actions imposed will be published on the Scheme website. An independent appeal mechanism is established to handle appeal cases.